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Prořezávání stromů okolo 
lamp veřejného osvětlení

V tomto roce, jak jsem se již několikrát zmínil 
v Informačních listech, jsme se zaměřili na inves-
tice do veřejného osvětlení ve městě. Díky tomu 
máme nové lampy v  několika ulicích. Poslední 
ulicí, která se letos dočká nového osvětlení, je 
ulice Všenorská. V  mnoha ulicích je ale osvět-
lení starší a  poměrně často dochází k  tomu, že 
lampy jsou zcela zakryty větvemi stromů, které 
přesahují z  přilehlých zahrad. Chtěl bych proto 
požádat vlastníky pozemků, z nichž větve stromů 
takto zasahují do lamp veřejného osvětlení, aby 
zajistili prořezání těchto stromů. V  případě, že 
na to svými silami nestačí, mohou se obrátit 
na městský úřad, s  tím, že může být prořez po 
dohodě proveden zaměstnanci technických 
služeb. V  tomto případě potřebujeme souhlas 
vlastníka pozemku, na němž rostou stromy, které 
do lampy zasahují.

Změny v termínech svozu 
komunálního odpadu

V minulém čísle Informačního listu jsem Vás 
informoval o  tom, že od 1. ledna 2017 dojde 
ke změně firmy, která zajišťuje pro Dobřicho-
vice svoz komunálního i separovaného odpadu. 

Místo společnosti Rumpold bude provádět svoz 
odpadu společnost Komwag, která zvítězila ve 
výběrovém řízení. Se změnou svozové firmy 
souvisí i změna termínů svozu odpadu. Doposud 
jsme byli zvyklí, že svoz komunálního odpadu 
probíhal v  levobřežní části Dobřichovic vždy 
v  pondělí. Na pravém břehu, tedy v  Luhu a  na 
Brunšově byl odpad vyvážen v  úterý. Od ledna 
příštího roku však bude probíhat svoz v  celých 
Dobřichovicích v  jeden den, jímž bude středa. 
Konkrétní hodiny, kdy se do které části Dobři-
chovic popelářský vůz dostane, ještě nevíme, 
s  největší pravděpodobností však bude prová-
děn dopoledne na levém břehu, odpoledne pak 
v  pravobřežní části Dobřichovic (na Brunšově 
a  V  Luhu). Prosím nezapomeňte tedy na tuto 
změnu, až budete vyndávat popelnici před svůj 
dům v první lednovém týdnu.

Obnovení historického křížku 
na křižovatce ulic 5. května, 
Randova a Ke Křížku

Názvy většiny ulic se velmi často váží k  nějaké 
stavbě, či orientačnímu bodu, který v nich kdysi 
býval. Nejinak je tomu i  v případě dobřicho-
vické ulice Ke Křížku. Na jejím konci, resp. přes-
něji na křižovatce s  ulicí Randovou a  koncem 
ulice 5. května, skutečně stával, patrně až do 50. 
let, krásný litinový kříž na zděném soklu, jako 

připomínka dávné tragédie, která se na tomto 
místě kdysi stala. Bohužel dnes již jen pamět-
níci vědí, kde přesně se křížek nacházel. Kříž, 
podobný tomu, který na zmíněném místě stával, 
se podařilo zachránit před likvidací ve starém 
železe a měl by být osazen nedaleko místa, kde 
původně stával. Konkrétně na křižovatce ulic 
5.  května, Randovy, Ke Křížku.

Nápad tento kříž obnovit, vzešel z  iniciativy 
předminulého starosty Dobřichovic Václava Kra-
tochvíla, který se na jeho osazení hodlá podílet 
i  finančně. Můj předchůdce ve funkci starosty 
Michael Pánek se ujal dozoru a  organizace této 
stavby. Pro osazení kříže bude využita určitá část 
prostranství křižovatky, která je nyní tvořena 
poměrně rozlehlou asfaltovou plochou na úrovni 
průmyslové zóny. Plocha kolem křížku bude 
vydlážděna a  osazena lavičkami. Samotný kříž 
bude stát na kamenném soklu. Prostranství bude 
upraveno dle návrhu Ing. arch. Lisecové, která 
se podílela mimo jiné např. na projektu rekon-
strukce ulice 5. května, Všenorské ul., či prostran-
ství před kostelem. Stavební práce na úpravě 
okolí křížku již byly zahájeny, přičemž osazení 
samotného soklu s litinovým křížkem plánujeme 
na jaře příštího roku.

Věřím, že návratem křížku na místo, kde vždy 
stával, vznikne v našem městě další z malebných 
zákoutí a  do Dobřichovic se zároveň vrátí kus 
dnes již málem již zapomenuté historie.

Petr Hampl

Nové vedení Středočeského 
kraje

V zasedacím sále Krajského úřadu Středočeského 
kraje v Praze se v pátek 18. listopadu 2016 usku-
tečnilo ustavující jednání nového středočeského 
zastupitelstva. Zastupitelé rozhodli o  rozdělení 
postů následovně:

 Hejtmanka – Jaroslava Pokorná Jermanová 
(ANO 2011)

 Statutární zástupce a  náměstek hejtmanky 
pro oblast bezpečnosti a cestovního ruchu – 
Vít Rakušan (STAN)

 Náměstek hejtmanky pro oblast financí – 
Gabriel Kovács (ANO 2011)

 Náměstek hejtmanky pro oblast zdravotnic-
tví – Martin Kupka (ODS)

 Náměstek hejtmanky pro oblast kultury 
a památkové péče – Daniel Marek (TOP 09)

 Radní pro oblast investic, majetku a veřejných 
zakázek – Martin Macháček (STAN)

 Radní pro oblast hospodářského a  regionál-
ního rozvoje včetně evropských projektů 
a rozvoje venkova – VěslavMichalik (STAN)

 Radní pro oblast sociálních věcí – Jaroslava 
Němcová (ANO 2011)

 Radní pro oblast dopravy – František Petrtýl 
(ANO 2011)

 Radní pro oblast vzdělávání a  sportu – Jan 
Skopeček (ODS)

 Radní pro oblast životního prostředí a země-
dělství – Ivo Šanc (STAN)
Návrh SPD-SPO na přepočítání hlasů byl 

zřejmě soudem zamítnut. Ve volbách ve dnech 7. 
– 8. října získala tato koalice 4,96% a k hranici 5% 
jí chybělo pouhých 137 hlasů.

Nová radní pro sociální věci paní Jaroslava 
Němcová je z  Dobřichovic. Gratulujeme! Je 
to poprvé, kdy se dobřichovický občan nebo 
občanka dostal do tak vysoké posice v politice.

vk

Zemřel Antonín Sobotka, 
první starosta Karlíka

Na konci září jsme se dozvěděli smutnou zprávu, 
že zemřel první starosta Karlíka, pan Antonín 
Sobotka. Opustil nás ve věku 87 let. V čele Karlíka 
působil 15 let, od roku 1992 do roku 2007.

Začátkem 90. let stál v  čele iniciativy velké 
většiny karlických občanů za samostatný Karlík. Pro 
mladší – Karlík historicky vždy tvořil součást Dobři-

chovic, a to až do 31. prosince 1991, protože od 1. 
ledna 1992 se stal samostatnou obcí a pan Antonín 
Sobotka jeho prvním starostou. Oddělení části 
obce a  vytvoření nové obce muselo v  první řadě 
schválit zastupitelstvo, ale tehdy v  dobřichovic-
kém zastupitelstvu nebyl žádný občan z Karlíka. To 
ale nevadilo, protože oddělení Karlíka schválilo na 
podzim 1991 dobřichovické zastupitelstvo všemi 
hlasy. Oddělení Karlíka proběhlo bez jakýchkoliv 
problémů. Správy nové obce se ujalo pětičlenné 
zastupitelstvo v čele právě s Antonínem Sobotkou.

Následovalo rozdělení katastrálního území 
a  vytvoření nové hranice mezi Karlíkem a  Dob-
řichovicemi. Vzpomínám si, jak jsme s  panem 
Sobotkou seděli u  mapy a  kreslili společně tuto 
hranici. Rozdělení bylo dokončeno rozdělením 
majetku, který se dělil buď v poměru počtu oby-
vatel, nebo v  případě nemovitostí podle toho, 
na území které obce ležely, a  to bez jakýchkoliv 
sporů nebo problémů.

Další spolupráce s  Karlíkem byla bezproblé-
mová. Nezapomeňme, že s Karlíkem jsme spojení 
základní školou, mateřskou školkou, kanalizací, 
plynovodem, autobusovou linkou, v  neposlední 
řadě i hřbitovem.

Antonín Sobotka věnoval svému rodnému 
Karlíku veškerou svoji energii. Podařilo se mu 

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Ani mrazivé počasí neodradilo mladé vodáky. Foto Petr Kubín
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sehnat peníze a  postavit pro Karlík a  pro Lety 
vodní zdroj, vodojem a  celý vodovod, dokon-
čit kanalizaci a spoustu dalších věcí. Karlík nebyl 
zadlužen, obec prosperovala.

Za to všechno patří Antonínu Sobotkovi velký 
dík. Čest jeho památce.

V. Kratochvíl

Mikuláš opět bude!

S radostí vám sdělujeme, že i  letos se DDS roz-
hodla zahrát pro vaše malé miláčky Mikuláše 
s  andělem a  s čerty!!! Nabízíme vám návštěvu 
těchto bytostí u vás doma!

Pro nás dostupná a  zvládnutelná místa jsou 
Dobřichovice, Všenory, Lety a  Karlík, Řevnice 
velmi omezeně. Omezení je z  důvodu velkého 
zájmu – bohužel vše stihnout nemůžeme. Ale 
jako minulý rok pro vás máme připraveny hned 
tři party!

Objednávejte na telefonním čísle: 775 268 
733 nebo na emailové adrese katerina.venec-
kova@seznam.cz, max. do 2. 12. 2016. Cena: 200,- 
Kč /dítě

KFV

Betlémské světýlko

Vánoční nálada už pomalu začíná vonět ve 
vzduchu, poněvadž se blíží Štědrý den. Skauti 
z  Dobřichovic budou i  letos na Štědrý den, 
24. prosince, rozdávat Betlémské světýlko. 
Pokud budete chtít si přijít napálit plamínek až 
z Betléma, tak mezi 9:00 a 10:30 budou skautíci 
s  plápolajícími plamínky v  lucernách postávat 
u lípy před vstupní branou zámku Dobřichovice.

Matouš Martinec

O čem jednala rada města

Rada jednala dne 31. října na svém 31. zasedání 
o následujících záležitostech.

Radě byly předloženy dva architektonické 
návrhy rozšíření jídelny v ZŠ Dobřichovice – Ing. 
arch. Markéty Mandíkové a studia Grido Ing. arch. 
Petera Sticzay-Gromského. K  uvedenému bodu 
byl přizván ředitel základní školy Mgr. Bohuslav 
Stejskal a postupně oba autoři návrhů.

Ing. arch. Markéta Mandíková navrhla přesun 
kotelny a  vytvoření prostoru pro 150 strávníků. 
Součástí návrhu je i dostavba pro zvětšení šaten. 
Ing. arch. Peter Sticzay-Gromski navrhl dostavbu 
šatny a  tříd se současným omezením počtu 
vstupů do budovy z  důvodů bezpečnosti. Rada 
návrhy prostudovala a  požádala o  dopracování 
odhadu nákladů.

Rada projednala žádost Římskokatolické far-
nosti Řevnice, která je vlastníkem domu čp. 410 
v  Dobřichovicích o  souhlas s  uzavřením podná-
jemní smlouvy na pozemek zahrady kolem domu 
s podnájemkyní Andreou Kutilovou. Rada s pod-
nájmem zahrady souhlasí.

Starosta seznámil radu s  vývojem v  projektu 
dostavby Pečovatelského domu v  Krajníkově 
ulici, který byl na základě požadavků Městského 
úřadu Černošice, Odboru životního prostředí 
změněn tak, že narušuje nevhodným způsobem 

urbanistické pojetí vilové lokality Dobřichovic. 
Architektonický ateliér, který dostavbu projek-
tuje, nakonec požádal město o souhlas s výstav-
bou samostatného vícepatrového objektu, který 
by byl situován bokem k  ulici Krajníkova. Obec 
Všenory, v  jejímž katastru objekt leží, vyslovila 
souhlas. Rada jménem města Dobřichovice, jež 
je dotčeným sousedem, s  navrženou variantou 
nesouhlasí a požaduje návrat k původnímu pro-
jektu, který nenarušoval svojí hmotou vzhled 
dotčené lokality.

Radě byla předložena žádost o  finanční pří-
spěvek pro dvě děti na plavecký kurz pořádaný 
ZŠ Dobřichovice. Žadatelka doložila doklady 
o své sociální situaci. Sociální komise Rady města 
doporučila poskytnout příspěvek ve výši 50 % 
nákladů na plavecké kurzy, tj. celkem 3  000  Kč, 
které budou poukázány přímo základní škole. 
Rada po projednání souhlasila s  návrhem soci-
ální komise.

Rada projednala žádost Ing. Ondřeje Vilhuma 
na odkup cca 2 m2 pozemku pod schody, kterými 
se nově připojil na chodník v  ulici Tyršově. Po 
diskusi dospěla rada k  závěru, že by nebylo 
vhodné z  pozemku města oddělovat podobné 
plochy a  doporučila buď věcné břemeno, nebo 
dlouhodobý pronájem za symbolickou cenu 
(např. za 1 Kč na 50 let).

Rada projednala žádost o  napojení rodin-
ného domu v Černolicích na kanalizaci. Vzhledem 
k  tomu, že poplatek za napojení byl uhrazen již 
předchozím vlastníkem pozemku, souhlasila rada 
s bezúplatným napojením na kanalizační síť.

Radě byl předložen návrh SDH Dobřichovice 
na výstavbu přístřešku pro novou hasičskou tech-
niku. V  diskusi byly projednány možné způsoby 
umístění nového hasičského auta i  návrhy, 
jak naložit se současným cisternovým vozem. 
Návrh SDH obsahoval několik firemních nabídek 
a  stavbu demontovatelného zatepleného pří-
střešku svépomocí. Rada doporučila prošetřit 
možnost rozšíření vjezdu současného objektu 
a odprodej zastaralé techniky. Současně požado-
vala informace o početním stavu a výkonech jed-
notky dobrovolných hasičů. Starosta pozve na 
příští jednání rady velitele jednotky SDH Dobři-
chovice M. Jurkovce.

Starosta informoval radu o  nabídkách advo-
kátních kanceláří k  zastupování města Dobři-
chovice v  soudním řízení k  regulačnímu plánu, 
v  němž bylo město Dobřichovice napadeno 
žalobou. Rada nabídky projednala, nastavila kri-
téria požadavků města a pověřila starostu oslove-
ním vhodné advokátní kanceláře.

Rada byla seznámena se skutečností, že 
přesným vytyčením pozemkových hranic bylo 
zjištěno, že billboard, který byl usnesením 10-27-
16 pronajat Ing. Michaelu Pánkovi, je umístěn až 
za hranicí pozemku č. 1295/11, který je ve vlast-
nictví Města Dobřichovice a  revokuje proto 
v  plném rozsahu usnesení ze dne 14. 6. 2016, 
kterým byl billboard pronajat Ing. M. Pánkovi.

Místostarosta Pánek upozornil, že vinárna 
v zámku, kterou má pronajatou M. Smrž je většinu 
doby uzavřená. Doporučil prověřit smluvní pod-
mínky a  vyzvat provozovatele k  jejich plnění, 
protože je pro město důležité, aby byl zámek plně 
zapojen do společenského života města. Starosta 
seznámil radu s  postupem vymáhání dlužné 
částky po předchozí nájemkyni vinárny na dobři-

chovickém zámku a přípravu splátkového kalen-
dáře.

Tajemník MěÚ informoval radu o  chystaném 
nákupu tří PC pro potřeby úřadu, které nahradí 
přestárlé koncové stanice, aby na nich mohl být 
instalován současný software.

Ing. Petr Kaplan doporučil neprodleně insta-
lovat do Tyršovy ulice dopravní značky, které by 
upozorňovaly na přednost zprava, která zde sice 
platí odjakživa, ale po zprávě v Informačním listu 
je místními občany důsledněji uplatňována, což 
by mohlo vést k nebezpečným situacím.

podle zápisu z jednání VK

Návštěva partnerského města 
ve Francii

Před několika dny došlo starostovi a  výboru 
pro spolupráci pozvání z  naší partnerské obce 
pozvání, aby delegace z  Dobřichovic navštívila 
Villieu Loyes Mollon na jaře příštího roku. Kon-
krétně se jedná o prodloužený víkend v termínu 
24. – 28. května 2017.

Zájemci o  tuto cestu si zapište tento termín 
do vašich diářů nebo kalendářů. Další informace 
budou následovat.

V. Kratochvíl

Ohlédnutí za festivalem 
svíčkové

Přestože III. ročník Festivalu svíčkové omáčky – 
memoriálu Jenufa Šuchmy proběhl již v polovině 
října, prostor na skutečné hodnocení přišel až 
nyní. Díky termínu uzávěrky říjnového čísla jsme 
měli možnost pouze představit vítěze jednotli-
vých kategorií.

Tak jaká ta svíčková letos byla? Proti před-
cházejícím ročníkům jsme čas soutěže posunuli 
výrazně do odpoledních hodin a ukázalo se, že to 
byl dobrý počin. Nejenom degustátoři, ale i široká 
veřejnost využili krásného počasí a  delší doby 
určené pro ochutnávání, nikam nespěchali a i se 
o něco méně u výdejních míst mačkali. Přítelkyně 
Jana nemusela šturmovat při ohřívání knedlíků, 
a i já u vkládání výsledků do tabulky jsem si našel 
chvíli času, abych tu a tam s někým prohodil pár 
slov. Jako dobrý nápad se ukázalo propojení 
s  farmářskými trhy. Až na pár prodejců čerstvé 
zeleniny všichni ostatní stánkaři zůstali a  spolu 
s  odpoledními posilami vytvořili zajímavou 
a  pestrou nabídku dobrot pro všechny návštěv-
níky. Díky zdražení degustačních vstupenek 
můžeme letos slavnostně ohlásit, že ekonomicky 
vyšel festival letos poprvé na nule, když před-
cházející ročníky jsme museli vždy 10-15 tisíci Kč 
dotovat. V této souvislosti je potřeba poděkovat 
za podporu městu Dobřichovice, které akci pod-
pořilo svým grantem a zejména pak panu Bohu-
míru Čížkovi, jehož společnost BOINT byla již 
podruhé generálním partnerem a svým význam-
ným příspěvkem všemu též napomohla. Poděko-
vání si ovšem zaslouží i jednotliví pomocníci, paní 
ing. Cvrčková s  Andreou Kudrnovou a  chlapci 
z  technických služeb – pánové Svoboda, Novák, 
Pondělík a  Větrovec. Monika Víšková s  přítelem 
pomohla s  dodávkou špičkových knedlíků, pan 
Tomáš Bím senior jako obyčejně poskytl diplomy 
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pro vítěze a Honza Neubert vytvořil pamětní listy. 
Přátelé z  Dobřichovické divadelní společnosti 
pomohli s  ozvučením. Zkrátka svíčková omáčka 
doslova a  do písmene v  těch říjnových dnech 
hýbala Dobřichovicemi. Organizační výbor již 
není jenom GEI-ŠA s Helenou Rytířovou, letos se 
k nám aktivně připojil i Petr Svejkovský a význam-
nou měrou se postaral o  webové stránky www.
festivalsvickove.cz, zatímco Martin Havlík opero-
val na facebooku a svými zkušenostmi a kontakty 
významně pomáhal i Petr Král.

Porota letos byla velmi spokojena a  všichni 
její členové odvedli skvělou práci. Bohužel se 
pan Paulus, ověnčený michelinskými hvězdami 
na poslední chvíli omluvil, nicméně jím doporu-
čený pan Stoklásek ho plnohodnotně nahradil. 
A na Romana Pauluse se můžeme těšit příští rok, 
neboť svou účast svatosvatě přislíbil.

Snad jediné, co se nepovedlo, bylo dostát 
slibům vše ladit v duchu filmu Slavnosti sněženek. 
Jako pořadatelé jsme na dané téma nedosáhli 
z kapacitních důvodů a nakonec se ukázalo, že to 
až zase tak nevadilo, protože ani nikdo z návštěv-
níků se k tomuto nápadu nepřihlásil. Takže, když 
jsme se v sobotu 15. října večer se všemi loučili, 
činili jsme tak zcela spokojeni a spokojenost jsme 
cítili i mezi návštěvníky. A znovu a rád opakuji, že 
se tak dělo i díky pomoci všech výše uvedených.

Chceme se pokusit o národní rekord
Úspěšný festival svíčkové omáčky pravdě-

podobně žene představitele Agentury GEI-ŠA 
k  realizaci dalších nápadů, z  nichž jeden 
začíná získávat reálné kontury. Již řadu měsíců 
nosíme v  hlavě, jak využít ten báječný levo-
břežní prostor, travnatou louku táhnoucí se 
od zámku až kamsi k  lávce a  dál do Laviček. 
Sejde-li se pěkné počasí, dostatečná propa-
gace, několik zapálených organizátorů, no to 
by v  tom byl čert, abychom v  Dobřichovicích 
nepřekonali národní rekord v  počtu účastníků 
jednoho pikniku. V  této věci již čile komuniku-
jeme s  Agenturou DOBRÝ DEN z  Pelhřimova, 
která všemožné rekordy a  kuriozity eviduje 
a dohlíží na jejich případná překonávání. Od ní 
jsme se dozvěděli, že aktuálně platný rekord má 
hodnotu 309 účastníků na KFC pikniku v Praze, 
byť strýček Google prozradí, že na Brněnské 
přehradě se v  srpnu 2013 sešlo na 504 účast-
níků. Možná skutečně největší piknik, ale bez 
oficiální registrace. Myslím, že naší ambicí by 
mělo být překonat nejenom ten oficiální, ale 
i ten brněnský. Když už, tak už. Blíží se vánoce, 
není tedy zajímavým tipem na vánoční dárek 
třeba piknikový koš s  dekou, to by byla jistě 
včasná a opravdu poctivá příprava.

JG

Změny jízdního řádu ČD

Od neděle 11. prosince bude provedena pra-
videlná změna jízdního řádu Českých drah. Ze 
změn na naší trati č. 171 vyjímáme:

Dobrou zprávou je, že přibyde spojů, resp. 
že některé vlaky, které jezdily pouze do Rado-
tína, budou jezdit až do Řevnic. Jedná se o vlaky 
s odjezdem ze Smíchova v 14:05 a v 14:45 (z Wil-
sonova nádraží v 13:37 a v 14:27).

Konkrétní časy odjezdů a příjezdů nás přivádí 
k důležité informaci, že základní časový takt vlaků 

se nemění. Odjezd z Dobřichovic je stále každou 
5. a každou 35. minutu a odjezd ze Smíchova je 
stále každou 25. a  55. minutu. Mimoto v  ranní 
a  odpolední špičce v  pracovní dny pojedou 
ještě vložené vlaky do Řevnic, jejich takt se také 
nemění. Ale pozor! Poslední vlak z  Prahy, který 
dosud jezdil ze Smíchova v  0:25, bude posunut 
o 10 minut, pojede tedy v 0:35 (je to jediný vlak 
mimo základní takt!).

V opačném směru (do Prahy) je také několik 
příznivých změn. V pracovních dnech ráno přiby-
dou dva další vlaky do Prahy s odjezdem z Dob-
řichovic v  6:56 a  v 8:55. Poslední vlak na Prahu 
odjížděl nyní ve 23:05, nyní pojede ještě další vlak 
v 23:35.

Na naší trati byly provedeny ještě další, 
vesměs příznivé změny, nový jízdní řád najdete 
v  třebaňských Našich novinách nebo na inter-
netu na www.cd.cz, odkud si můžete stáhnout 
celý traťový jízdní řád v  malém formátu do vaší 
peněženky.

V. Kratochvíl

„Tolik různých jazyků a zemí 
a přitom všichni umí anglicky“

To byla věta, kterou jsme zaslechli, když se děti 
rozcházely po úterní odpolední akci „Answers 
and questions“. Při této hře měly děti z  obou 
stupňů příležitost si vyzkoušet, jaké to je získat 
informace od někoho, s  kým se mohou dorozu-
mět jen anglicky. Otázky děti pokládaly studen-
tům z Thajska, Číny, Ruska, Brazílie, Íránu a Itálie, 
kteří první říjnový týden strávili s námi ve škole. 

Naši žáci si vedli velmi dobře a studenti byli pře-
kvapeni jejich úrovní angličtiny.

Ve čtvrtek děti, pedagogové i  někteří rodiče 
potrápili své jazyky angličtinou a zároveň je potě-
šili jídly, které pro ně studenti připravili. Ochut-
nali jsme italský čokoládový salám, brazilský dort, 
ale i  velmi zvláštní thajskou růžovou polévku. 
My jsme, na oplátku, donesli prověřené české 
dobroty. Počasí nám letos nepřálo a  tak jsme 
využili ještě stále novotou vonící čítárnu na druhé 
stupni.

V průběhu celého týdne se cizí studenti 
aktivně účastnili vyučování a  ve většině tříd 
dětem představili svou zemi, kulturu a jazyk.

Letos to bylo již potřetí, kdy k  nám studenti 
přijeli v rámci projektu Edison, který je organizo-
ván mezinárodní studentskou organizací AIESEC.

BS

Bruslení ve čtvrtých třídách

V naší škole je jednou z  priorit tělesná zdatnost 
dětí. V každém ročníku na prvním stupni máme 
ve školním vzdělávacím programu zařazen 
projekt, který je zaměřen na rozvoj různých spor-
tovních aktivit u dětí. Děti ze 4. tříd mají v rámci 
tělesné výchovy zařazen do výuky kurz bruslení. 
Bruslit jezdíme na zimní stadion do Černošic.

Při této sportovní aktivitě spolupracujeme i s 
rodiči, kteří nám pomáhají s organizací. Patří jim 
za to velký dík.

Letos jsme začali bruslit 2. listopadu. Lekci 
bruslení máme každý týden a celkem pojedeme 
bruslit šestkrát.

Každá lekce probíhá pod vedením zkušeného 
trenéra. Děti se naučí základům jízdy na bruslích 
a  samozřejmě hrají i  různé hry. V  každé lekci se 
zdokonalují o nové dovednosti na bruslích. Napří-
klad jízda na jedné brusli, jízda ve dřepu, předno-
žování, zanožování, zatáčení na obou bruslích, 
zastavení přívratem a mnoho dalších.

Bruslení je u dětí velmi oblíbené.
T. Kaločová

Dobřichovické děti s cizími studenty při společném setkání
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Madison je v i Dobřichovicích

Se jménem Madison jsem se v  životě setkala 
dvakrát. Poprvé před 17 a 15 lety, kdy jsme navští-
vili naši partnerskou školu Wisconsin Heights 
High School v malém městečku Mazomanie, asi 
20 mil vzdáleném od Madisonu, hlavního města 
státu Wisconsin. Vždy s více než dvaceti žáky jsme 
si v  rámci bohatého studijně poznávacího pro-
gramu prohlédli toto severské americké město 
obklopené v  té době ještě zamrzlými jezery 
Mendota a  Monona. K  nejzajímavějším zážit-
kům patřil pohled na dominantu města, Wiscon-
sin State Capitol, téměř přesnou kopii Washing-
tonského kapitolu, budovu též sloužící pro vládní 
účely. Při druhé návštěvě jsme navštívili čtvrtou 
největší univerzitu v  Americe University of Wis-
consin, kde jsme přátelsky pohovořili se skupinou 

mladých lidí studujících český jazyk. V  tu chvíli 
jsme si uvědomili, jak náročné je poslouchat 
a porozumět mateřskému jazyku, když slouží jako 
dorozumívací prostředek s cizincem.

Letos v  září jsem se opět setkala s  Madison. 
Nositelkou tohoto jména je tentokrát příjemná 
mladá dáma, která nastoupila v  naší škole jako 
asistentka v hodinách anglického jazyka. Po uply-
nutí dvou měsíců zjišťujeme, jakým přínosem 
je tato spolupráce. Žáci mohou více rozvíjet své 
komunikativní dovednosti a zároveň se učit poro-
zumět výkladu látky v jiném stylu. Co ji přivedlo 
až k nám? Na to jsem se jí zeptala a ráda se s vámi 
podělím o odpovědi:

H.K.: Mohla by ses zde čtenářům v  krátkosti 
představit?

M: Jmenuji se Madison Andrews. Je mi 22 
let a  pocházím z  Brunswicku v  Maine, USA. Je 
to malé město přímo u  oceánu. Studovala jsem 

anglickou literaturu a evropskou historii na Saint 
Lawrence University ve státě New York. Toto je mé 
první místo učitele, ale před tím jsem již několik 
let praktikovala běhen studia jako učitelka u dětí 
věkově podobným těm zde na škole.

H.K.: Co Tě přivedlo k myšlence učit děti?
M: Vždy jsem měla ráda děti. Především 

asi proto, že pocházím z  velké rodiny (mám tři 
bratry). Plánovala jsem si, že po studiu budu 
cestovat a při tom mít zaměstnání. Učit v České 
republice je pro mě perfektní spojení těchto 
obou mých přání.

H.K.: Proč sis vybrala právě naši školu?
M: Chtěla jsem přijet do České republiky, 

protože jsem před dvěma lety v  Praze studo-
vala v rámci semestrální práce.  A moc se mi zde 
líbilo! Dobřichovice jsem si vybrala na základě 
velmi příjemného vstupního rozhovoru se zdej-
šími učitelkami. (Moje poznámka: rozhovor se 
uskutečnil v  květnu přes skype na základě našeho 
výběru z  několika uchazečů prostřednictvím pro-
gramu CIEE – Council on International Education 
Exchange.) Hned jsem věděla, že to bude přátel-
ské a milé prostředí, kde se mi určitě bude dobře 
učit. Také jsem viděla několik fotografií školy 
a města a moc se mi líbily.

H.K: Splňují představy, se kterými jsi sem přišla, 
Tvá očekávání?

M: Po více než dvou měsících musím říci, že 
jsem zde mezi vámi velmi spokojená. Třídy jsou 
pěkné, dobře vybavené a září v nich jasné barvy. 
Učitelé jsou přátelští, žáci jsou veselí a mají zájem 
poznávat nové věci. Velmi ráda chodím chod-
bami, protože vždy potkávám děti volající na mě 
„Hello!“ nebo „Hello Madison!“ A to mi připomíná 
domov.

H.K.: Vracím se k Tvé praktické pedagogické zku-
šenosti během studia na universitě. Jsou nějaké 
rozdíly mezi učením dětí v Americe a zde?

M: Pomalu zjišťuji, že ten rozdíl není ani 
tak velký, naopak žáci zde a  v  Americe jsou 
si v  mnohém podobni! Mají rádi mnoho stej-
ných věcí a podobně se též chovají. Jeden rozdíl 
bych přeci jenom mohla zmínit. V  České repub-

Čtvrťáci si již vyzkoušeli i jízdu na jedné brusli

Nácvik stylu znak: tělo je ve vodorovné poloze, uši mírně pod hladinou, pohled směřuje vzhůru

Madison Andrews(ová) učí angličtinu na dobři-
chovické škole



6

11/2016

lice je zvykem zdravit učitele na začátku hodiny, 
to my v Americe neděláme a  jsem ráda, když to 
tu mohu zažít. Úvod každé hodiny je tak milejší 
a výuka se začíná příjemněji.

Ráda bych i  já za všechny mé kolegyně 
a kolegy uvedla, že Madison je skutečně milá a je 
obohacením hodin anglického jazyka i  života 
školního, neboť žáci mohou angličtinu zkoušet 
třeba o  přestávkách, tedy na chodbách, cituji 
Madison. Závěrem mi dovolte mi takovou malou 
slovní hříčku se jménem Madison. Alespoň 
pro letošní školní rok si každý z  nás může říci: 
„Madison není jen v Americe, Madison je i u nás!“ 
A jsme tomu moc rádi.

Hana Kráslová

Obrovský úspěch žáků školy

Chlapci naší školy ve složení: Tom Mattias Šafránek, 
Nikolas Novák, Matěj Vrzal, Jakub Žmola, Tomáš 
Římal, Matěj Kvasnička, Kryštof Nováček, Jaroslav 
Koritenský, David Novák, Štěpán Kubata zvítězili 
v  okresním přeboru ve florbalu a  postoupili do 
krajského kola. Florbal je jednou z  nejprestižněj-
ších soutěží v celém okrese, na mnoha místech to 
již není záležitost školy, ale přímo místního florba-
lového oddílu. Přesto naše družstvo dokázalo zví-
tězit z celkového počtu 17 družstev. Gratulujeme!

BS

Plavání, plavání, lenost 
a nudu zahání

Každé úterý a  středu se o  tom přesvědčují žáci 
druhých a  třetích tříd. Berounský bazén je plný 
šplouchání, cákání, křiku a  smíchu. Naši malí 
sportovci jsou rozděleni do čtyř družstev. Ti nej-
zdatnější si osvojují správnost plaveckých stylů 
jako je znak, kraul a  prsa. Na hladině se míhají 
barevné postavičky s destičkami, které předvádí 
kraulové nohy, znakové ruce a  správné dýchání 
při plaveckém způsobu – prsa. 

Ti, kteří si ještě neosvojili plavecké styly, zkouší 
dýchat pod vodou, správně se na vodu položit pří 
splývání a hlavně nemít z vody strach. Na konci 
každé lekce zbývá chvilka i  na hraní. Bazén se 
zaplní deskami, žížalkami a  jinými plaveckými 
pomůckami. 

Přejme tedy dětem hodně zdaru při plavec-
kém výcviku – PLAVÁNÍ ZDAR!

Daniela Paletová

O školní klub je opět zájem

Po úspěšném zkušebním provozu školního klubu 
v  loňském školním roce se opět v  září umožnilo 
žákům 4. – 9. ročníků navštěvovat klub v době, kdy 
potřebují vyplnit volný čas po vyučování. Do klubu 
chodí pravidelně do 10 dětí, převážně žáků 4. tříd.

V nabídce aktivit jsou sportovní, kreativní 
a  tvořivé činnosti, společenské hry. Ve spolu-

práci s klubem a paní vychovatelkou Janou Chva-
lovou budou moci i  družinové děti navštěvovat 
malý sál v Sokolovně a školní knihovnu, která je 
velmi oblíbená. Děkujeme paní učitelce Paletové, 
že pomáhá upevňovat v  dětech pěkný vztah ke 
čtení a o školní knihovnu se hezky stará.

Klub k odpočinku i sportu využíval i krásného 
počasí na zahradě u školy.

ZŠ

Taneční a pohybová výchova 
v ZŠ Dobřichovice

Od září letošního školního roku mají žáci prvních, 
a  za nedlouho i  druhých tříd ZŠ Dobřichovice, 
jako součást tělesné výchovy „Taneční a  pohy-
bovou výchovu“ (dále jen TPV). Mohlo by se 
zdát, že jde o něco zcela nového nebo neobvyk-
lého. Taneční a pohybová výchova je však s účin-
ností od 1. září 2010 opatřením ministra škol-
ství součástí Rámcového vzdělávacího programu 
pro základní vzdělávání jako doplňující vzdělá-
vací obor. Podle zprávy sdružení Vize tance z  lis-
topadu 2010 se od podzimu zmíněného roku 
začala TPV pravidelně vyučovat na deseti základ-
ních školách, mezi které patří vedle několika praž-
ských škol také ZŠ Všenory.

Obsahem tohoto oboru je tvůrčí umělecká 
činnost využívající tanec, který vychází z  přiroze-
ného pohybu člověka. Takový tanec, který vede ke 
správnému držení těla, k  rozvoji a  kultivaci never-
bálních vyjadřovacích schopností a k rozvíjení soci-
ální inteligence žáků. Děti se tak učí prostřednic-
tvím pohybových a tanečních her, cvičení a impro-
vizací vnímat své tělo, vnímat prostor kolem sebe, 
ve kterém se pohybují, a  objevovat vlastní jedi-
nečný způsob pohybového projevu, kterým mohou 
sdělovat jak emoce či náladu, tak představovat 
živé i neživé předměty jako list padající ze stromu, 
závodní auto, či mraveniště plné pilných mravenců.

Cílem Taneční a  pohybové výchovy tak není 
naučit se konkrétní pohybové tvary či směřovat 
k dosažení určité taneční techniky. Naopak, žáci 
se učí spontaneitě, improvizaci, ale zároveň spo-
lupráci, komunikaci a  nezbytné soustředěnosti, 

Výběr žáků ZŠ vyhrál zlatou medaili v okresním přeboru ve florbalu

Dámská vokální skupina Cabinet
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stejně jako dodržování pravidel, vzájemné ohle-
duplnosti a sebekázni.

V  hodinách se pracuje s  hudbou, se sklad-
bami, kterým se děti učí naslouchat, vnímat jejich 
tempo, rytmus, dynamiku, náladu, ale také jejich 
začátek a konec, a na to vše se postupnou prací 
učí umět reagovat. Vedle hudby se využívá také 
rytmických nástrojů či vlastního hlasu.

Jak vyplývá z  předešlého, je důraz kladen 
na proces činností, které se v  hodinách odehrá-
vají, nikoliv na výsledek, rychlost či prvenství, jak 
tomu obvykle bývá ve sportu či jiných oborech, 
se kterými se děti setkávají jak ve škole, tak ve 
volném čase mimo ni. Podporováno je rozvíjení 
tvořivosti, hravosti a  fantazie žáků a  pozitivní 
vztah k fyzické aktivitě.

K naplňování výše zmíněného obsahu Taneční 
a  pohybové výchovy využívám svých tanečních, 
ale i pedagogických zkušeností nabytých v Taneč-
ním studiu Dobřichovice vedeného H. Tuháčko-
vou, teoretických znalostí dětské vývojové psy-
chologie a  dalších disciplín psychologie a  peda-
gogiky získávaných studiem Sociální pedago-
giky na HTF UK Praha, a uměleckých dovedností 
a  metodik tvůrčí divadelní, pohybové či hlasové 
práce, se kterými jsem se setkala při studiu Dra-
matické výchovy na DAMU Prahu. Mnohé další 
zkušenosti a poznatky prohlubuji účastí na semi-
nářích zaměřených na tvůrčí práci s  dětmi. To 
vše chci využívat při práci v roli učitelky Taneční 
a pohybové výchovy a vést děti jak k výše uvede-
nému, tak v souvislosti s tím k radosti z pohybu.

Alžběta Gavriněvová

Cabinet hledá zpěvačky

Dámská vokální skupina Cabinet z  Dobřicho-
vic hledá amatérské zpěvačky na doplnění hlasů 
– soprán a  alt. Zpíváme swing, ježkovky, sema-

forské písničky, spirituály i  jiné písně. Zkoušíme 
v  Dobřichovicích v  ZUŠ každou středu večer. 
Kdo máte nějaké pěvecké zkušenosti (ze sboru, 
kapely apod.), orientujete se v  notách, a  chcete 
zažít ten krásný pocit bytí uprostřed harmonie 
hlasů, nebojte se přijít mezi nás. Jsme na FB.

Volejte 775268733 Kateřina

 
 
                     Děkujeme!

Pozorní čtenáři článků o  základní umělecké 
škole si jistě všimli, že poměrně často zmiňuji, 
že nemáme vhodný prostor pro pořádání kon-

certů a  vystoupení žáků. Situace se sice tímto 
definitivně nevyřešila, ale pro nás výrazně zlep-
šila. Proto bych chtěla moc poděkovat. Děkujeme 
radním a zastupitelům města, za uvolnění finanč-
ních prostředků z  rozpočtu města na úpravu 
pódia a  zakoupení menšího klavíru (A. Förster) 
a klavírní židličky. Děkujeme také vedení základní 
školy, že nám nebrání v  přístupu do auly, kde 
nejen může zkoušet Dobřichovická komorní fil-
harmonie (orchestr našich žáků), ale můžeme zde 
pořádat koncerty.

Ve čtvrtek 10. listopadu se tedy uskutečnil 
poprvé interní koncert “zušky” v  aule základní 
školy. Akustika i  atmosféra byly výborné, klavír 
krásně zněl a žákům se vystoupení vydařilo.

Proto ještě jednou děkujeme!

Právní okénko

Víte, že…
člověk se plně svéprávným stává zletilostí? Zleti-
lost se nabývá dovršením osmnáctého roku věku.

Nicméně plné svéprávnosti lze nabýt i  před 
dovršením osmnáctého roku věku, a  to přizná-
ním svéprávnosti rozhodnutím soudu anebo 
uzavřením manželství (takto nabytá svépráv-
nost se neztrácí ani v případě, že manželství poté 
zaniklo).

Svéprávnost (plnou) lze přiznat soudem na 
návrh nezletilého, pokud tento dosáhl věku 
alespoň šestnácti let, pokud je osvědčena jeho 
schopnost sám se živit a obstarat si své záležitosti, 
a  pokud s  návrhem souhlasí zákonný zástupce 
nezletilého.

Pokud se týká nezletilých, kteří nenabyli plné 
svéprávnosti, na ty je nahlíženo jako na způso-
bilé k  právním jednáním co do povahy přimě-
řeným rozumové a  volní vyspělosti nezletilých 
jejich věku. Mohou tedy jít do potravin na nákup 
a z právního pohledu tak uzavřít kupní smlouvu 

– je to přiměřené jejich věku, nebudou však moci 
například uzavřít kupní smlouvu na koupi kola 
nebo sportovního vybavení větší hodnoty.

Důležité je, že závislá práce nezletilých mlad-
ších než patnáct let nebo nezletilých, kteří neu-
končili povinnou školní docházku, tedy v zásadě 
jakékoliv zaměstnání, je zakázána. Tito nezle-
tilí mohou vykonávat jen uměleckou, kulturní, 
reklamní nebo sportovní činnost, a to za konkrét-
ních podmínek, stanovených zejména Zákoní-
kem práce.

Jan Holásek, advokát, 
člen kontrolního výboru zastupitelstva

Pranostiky pro prosinec

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodo-
bou „předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky 
na prosinec se skutečností a pak můžeme jejich 
vypovídací hodnoty ověřit.

 Jaké zimy v prosinci, taková tepla v červnu
 Vane-li v  prosinci vítr východní, špatnou 

naději mají nemocní

 Když v prosinci hrom ještě hučí, rok příští stále 
vítr fučí

 Lepší vánoce třeskuté než tekuté
 Jaký prosinec, takový celý rok
 Prosinec, když je mu zima, halí se v bílý kožich
 Když měsíc o  vánocích ubývá, rolníku úrody 

přibývá
 Pošmurný prosinec dobré je znamení pro 

sady, lučiny i všechno osení
vk

Putování krajinou Berounky, 
obrazem i slovem

Letos na jaře se objevily zprávy o záměru vybudo-
vat přehradu na horní Berounce. Protože nebylo 
jisté, jak záměr nakonec dopadne, pan Vladimír 
Dousek, fotograf a  člen Černošické společnosti 
letopisecké, se rozhodl to krásné údolí od Plzně až 
po Křivoklát zachovat alespoň nějak jinak a začal 
pracovat na fotografické knížce o celé této krajině.

Mezitím se ovšem vše změnilo. Na základě 
mohutných protestů jak veřejnosti, tak i různých 

Nadějný violoncellista Matěj Svejkovský hraje za doprovodu Eugenie Koblížkové

Zajímavosti
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odborníků a kapacit, bylo na nejvyšších místech 
rozhodnuto od stavby přehrady upustit. Všichni 
si oddychli a vášně pomalu opadávaly. Přehrada 
tedy nebude. Jenže povodně a různé velké vody 
budou i  nadále. Tak, jako po celá staletí vždy 
občas bývaly. Jak vzpomíná sám autor, jako děti 
se na ně docela i  těšily, protože mohly jezdit na 
lodičce po zatopených mokropeských loukách, 
nebo třeba v zimě na těch loukách, ovšem zamrz-
lých, pěkně bruslit. Na těch loukách, kde vždy 
byla voda a kde dnes stojí honosné vily. A možná 
to budou právě majitelé těchto vil, kteří začnou 
jako první s tím, že ta přehrada se musí opravdu 
postavit, protože jim občas protéká Berounka 
kuchyní. A  na nejvyšších místech se mezi tím 
vystřídají jiní úředníci a  ti jim dají za pravdu. 
Budeme to dělat lépe než ti předchozí a  lidem 
vyhovíme. Takže překrásné údolí Berounky je 
stále ve velkém nebezpečí, protože vily jsou vily, 
i když tam nemají co dělat.

Proto vznikla nová knížka o  Berounce 
s  názvem Putování krajinou Berounky. Tímto 
bude celé toto krásné údolí se svými zříceninami 
prastarých hradů, s  historickými mlýny a  koste-
líky a  s jedinečnou přírodou, „poslední ráj Oty 
Pavla“, opravdu nějak zachováno.

Vladimír Dousek knihu osobně představil 
všem sousedům a  příznivcům naší krásné řeky 
na společném večeru v  černošickém Club Kině 
24. listopadu 2016. Jde vlastně malé pokračo-
vání Douskovy předešlé knížky „Setkání Černošic 
a  Mokropes s  Berounkou“ o  Černošicích a  jejich 
osudech i lidech, ta je již beznadějně rozprodána.

vd/skš

Večer sokolských světel 2016 
v Dobřichovicích

Ve středu 19. října 2016 v 18 hodin jsme si připo-
mněli památný den Sokolstva, 8. říjen, uspořádá-
ním druhého ročníku Večera sokolských světel. 
Sešli jsme se v  podvečer na pravém břehu řeky 
Berounky v  kempu, abychom uctili památku 
sokolů, kteří se zapojili do odboje a byli ochotni 
za osvobození vlasti položit své životy.

Oproti loňskému prvnímu ročníku se letos 
zapojilo mnohem více rodinek, často i s kočárky. 
Nadšení rodiče nelenili a  svým dětem podo-
mácku vyrobili jednoduché dřevěné lodičky 
z  kůry se svíčkami. Některé výtvory byly tak 
krásně nazdobené šiškami a  suchými květy, že 
je bylo skoro škoda pouštět na vodu a nechat je 
uplavat. My, organizátoři, jsme samozřejmě měli 
připravené loďky z prkýnek s bílou svíčkou a čer-
veným logem sokola i pro příchozí bez plavidel.

Dětem i  dospělým jsme v  krátkosti vysvět-
lili důvod dnešní slavnosti, potom jsme zapá-
lili svíčky na lodičkách a  pustili je po klidném 
toku Berounky nad jezem. Proud řeky byl tak 
slabý, že jsme občas museli lodičkám uvízlým 
ve vrbičkách pomáhat dlouhým klackem. Po 
setmění světýlka plující po hladině v  pozadí 
s  nasvíceným dobřichovickým zámkem 
vykouzlila tajemnou atmosféru. Většina dětí 
samozřejmě sledovala svá plavidla až k  jezu, 
kde se lodičky ve vířící vodě stupňů rybího pře-
chodu ztratily.

Vzpomínkové akce se zúčastnilo 16 dospělých 
a 27 dětí, vyplulo 27 rozsvícených lodiček.

Jana Maxová a  Irena Nolová, Odbor spor-
tovní všestrannosti, T. J. Sokol Dobřichovice, župa 
Jungmannova

Zprávy z Leťánku

Rády bychom všechny naše příznivce pozvaly 
na několik zajímavých akcí, které jsme v Leťánku 
nachystaly na dobu před příchodem adventu. 
Vyhledávaná dětská psycholožka PhDr. Ilona 
Špaňhelová povede 23. 11. v Letovské knihovně 
individuální psychologickou poradnu. V  neděli 
20. 11. se můžete těšit na již tradiční „Netradiční 
tvořivý jarmark“, během něhož si budete moci 
koupit nebo i  sami vyrobit originální vánoční 
dárky. Součástí jarmarku bude také bosonohá 
dílna Happyfoot workshop. Co praktického potře-
bují prvorození, druhorození nebo prostřední 
a benjamínci se dozvíte na semináři „Jak fungují 
vztahy a  emoce mezi sourozenci“ vedeném lek-
torkou Montessori pedagogiky Monikou Něm-
covou. Ten se koná 24. 11. v Letovské knihovně. 
Na 26. 11. jsme připravily osvědčený kus z našeho 
repertoáru, a  sice hudební dílnu s  Ivem Vrbou, 
tentokrát s názvem „Ta kytara musí troubit“.

Pro velký zájem opakujeme 1. 12. zážit-
kový seminář „Empatické výchovy“ s  Mgr. Kate-
řinou Neubauerovou. Pokračují také každomě-
síční setkávání rodičů „nestandardních dětí“ na 

téma výchova. Konají se v Letovské knihovně pod 
vedením duly Zuzany Klomínkové (další setkání 
je 23. 11.). Všichni zájemci o jedinečný dárek pod 
stromeček nebo hezkou památku na své děti 
by si neměli 2. 12. nechat ujít již léty prověřenou 
akci, během níž bude možné otisknout nožičky 
a  ručičky dětí do předem připravených keramic-
kých kachlí. A na závěr zpráva přímo z pekla: letošní 
Mikulášská se bude konat 4. 12. a zase to bude stát 
zato. Těšíme se na vás i  vaše děti a  přejeme pří-
jemné listopadové dny. Více informací o  všech 
našich akcích najdete na www.letanek.cz.

Jitka Nosková

Třetí největší betlém na světě

Tedy přesněji třetí největší betlém „třešťského 
typu“ (s bohatou krajinou z přírodních materiálů, 
hlubokými jeskyněmi, vodopády, vyřezávanými 
figurkami atd., každý rok postavený nově a jinak) 
bude k vidění po celý advent v Ořechu. Dva nej-
větší jsou v muzeu v Třešti.

„Ořešský“ betlém je navíc oproti loňsku na 
přání návštěvníků obohacen o větší peklo a denní 
a noční osvětlení. A také se budete moci podívat 
do „vnitřností“ betléma. Kromě tohoto betléma 
můžete v  Ořechu ještě vidět cca 20 dalších 
betlémů, vyzkoušet si stavbu krajiny, podívat se 
na řezbáře, ozdobit perníčky apod.

Světýlka na památku zahynulých Sokolů
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„Dřevěné a medové Vánoce“ pořádá Ekocen-
trum Včelín Ořech od 26. 11. do 23. 12. každou 
sobotu a neděli od 10.00 do 18.00, ve všední den 
pro školy, školky a skupiny na objednávku.

Podrobné informace naleznete na www.
orech.cz.

Zimní nabídka a vánoční 
provoz v CKP Dobřichovice

Jako každý rok pro vás v  předvánočním čase 
v  Centru komplexní péče Dobřichovice máme 
hezké dárkové kosmetické balíčky pro vaše 
blízké, jejichž součástí může být dárkový poukaz 
na kteroukoli službu CKP (např. na masáž, lym-
fodrenáž, bodyterapii, fyzioterapii, skupinové 
cvičení, vířivku). Pro nabrání klidu a  pro nená-
silné rozpohybování těla přijďte o víkendu 3. – 4. 
12. na Feldenkraisovu metodu. Již nyní se můžete 
přihlašovat na Terapii pánevního dna pro ženy, 
kterou v 10 setkáních vede Jana Šimková (od 9. 
ledna). Dále upozorňujeme na novou terapeu-
tickou skupinu Marty Lebedové, která povede 
dvě série 6 setkání s pohybovou terapií. Součástí 
programu bude individuální úvodní a závěrečný 
rozhovor s  lektorkou, která čerpá své zkušenosti 
od výborných zahraničních lektorů a  terapeutů. 
Úvodní rozhovory budou probíhat od 9. ledna. 
První série začíná 30. ledna.

Mezi vánočními svátky pro Vás budeme 
mít Na Vyhlídce otevřeno standardně od 8 do 
20 hodin (kromě pátků 23. a  30. 12., kdy máme 
zkrácený provoz do 17 hodin). V ambulanci ORL 
MUDr. Jenšovská neordinuje od 23. 12. 2016 do 6. 
1. 2017. Přejeme vám klidný advent!

www.ckp-dobrichovice.cz

Zprávy z Dobřichovického 
domku

Kurz pro předškoláky a děti s odkladem školní 
docházky
Středisko volného času Dobřichovický domek 
ve spolupráci s  místní základní školou a  za 
podpory Městského úřadu Dobřichovice pořádá 
již 8. školním rokem Kurz pro předškoláky a děti 
s odkladem školní docházky.

Kurz probíhá 1x týdně v  odpoledních hodi-
nách – každé úterý od 14.30 do 15.30 hod. přímo 
v budově 1. stupně v jedné ze tříd základní školy 
Dobřichovice. Na školní rok je plánováno 30 
setkání a  kurz vede zkušená školní psycholožka 
Mgr. Jana Doksanská.

Během školního roku si děti přivyknou škol-
nímu prostředí a  trénují přirozenou a  hravou 
formou dovednosti potřebné k úspěšnému zahá-
jení školní docházky.

Letošní kurz má prvních šest lekcí za sebou, 
ale je možné se přihlásit i v průběhu kurzu. Máme 
dvě poslední místa. Díky grantu města Dobři-
chovice je kurzovné ve srovnání s jinými kroužky 
podstatně nižší, poloviční a  kapacita kurzu je 
pouze 10 dětí.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Dobřichovický domek se 10. prosince na vás 
těší na dětských vánočních trzích
Dobřichovický domek se již 4. rokem zúčastní 
v sobotu 10. prosince 2016 dobřichovických dět-
ských vánočních trhů, kde bude nabízet nape-
čené dobroty a výrobky dětí nebo lektorů. Vaším 
nákupem přispějete na roční poplatek potřebný 
ke studiu a zdravotní péči pro naše dvě adopto-

vané děti z Nepálu, slečnu Mayu a malého Bhir-
maje. Děkujeme Vám!

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Nový Talent atelier seniorů – neobvyklá 
výstava i skupina
V nové Zelené rezidenci, ve Dvoře Anežky 
České, se od 11. května 2016 setkává jednou za 

Kurzy pro předškoláky jsou přípravou pro opravdovou školu

Taneční studio na festivalu v Jablonci

Přijďte i letos k stánku Dobřichovického domku
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čtrnáct dní deset seniorek z  blízkého i  vzdále-
ného okolí, aby rozvíjely své ukryté schopnosti, 
talent a  dovednosti ve výtvarném umění. Na 
první setkání jich přišlo kupodivu více, než jsem 
očekávala. Rozestavily jsme ve velkém Spole-
čenském sále (100 m2) stoly do pracovní polohy 
pod stropní okna tak, aby každá účastnice měla 
svůj stůl a  dvě židle. Pak začalo první seznamo-
vání s  materiály a  úvod do práce umělce. První 
programy byly věnovány snadným cvičením 
pro poznání základů práce s  měkkými pastely, 
technickým zkouškám, nácviku linií, správnému 
držení ruky, rozlišování síly tlaku prstů při kresbě, 
dobrému pokrytí plochy barvou.   Tyto vyzkou-
šené metody – HRY S  BARVAMI a  ČAROVÁNÍ 
(zdánlivě jednoduché), měly již při prvním sezení 
pěkné výsledky v  podobě samostatných, zářivě 
barevných kompozic na ploše papíru. Tím se 
zdárně začala rozvíjet představivost a  zručnost, 
která byla provázena i  živým zaujetím amatér-
ských výtvarnic natolik, že po několika měsících 
vznikla nejen pozoruhodná kolekce artefaktů, 
ale i velmi přátelské společenství, které si rozumí 
a lidsky si vypomáhá.

Jaké jsou důležité zásady pro uměleckou 
práci? Především se dobře soustředit a představit 
si, že pracuji jako samotný umělec ve svém ate-
lieru a nikdo jiný zde není. Tomu velmi pomáhá 
krásná hudba, kterou si pouštíme při začátku 
vlastní práce po úvodním rozhovoru nad přine-
senými domácími výtvory. Další zásadou je ori-
ginalita, původnost představy i jejího zpracování 
a  vytváření zpaměti. Toto se podařilo výborně 
uskutečnit díky tomu, že každá účastnice je 
silnou osobností.

O tom se mohli přesvědčit účastníci vernisáže 
10. listopadu ve Společenském sále, když se jed-
notlivé autorky představovaly a hovořily o různých 
oblastech své inspirace. Na výstavě v ateliérovém 
prostředí zaplnily nejen zapůjčené panely, ale 
i  dlouhé šňůry svými fantazijními výtvory, které 
tvořily na vlastní náměty i na zadané úkoly, např. 
na koberce pro dětský pokoj i  pro obývák, na 
dekorativní vzory látek, studie ornamentů nebo 
pokusy o  scénický návrh. Diváky potěšily i  série 
krajin několika autorek, které je vytvářejí zpaměti, 
poetická zátiší něžných barev či kosmické náměty 
a  sny, u  vchodu je vítá veliká barevná krajina 
s letícím balonem, nazvaným AHOJ!

Tato výstava je především pozoruhodná tím, 
že její autorky nikdy předtím neměly možnost 
výtvarně pracovat a  tedy za poměrně krátkou 
dobu se rychle vyvinulo jejich výtvarné vidění 
i  cítění. Samy tím jsou velmi překvapeny a  také 
cítí, že společenství v  takovém kolektivu dává 
vzájemnou podporu, inspiraci a  novou životní 
radost. Další zájemci o  tvořivý rozvoj se mohou 
hlásit v Dobřichovickém domku na ulici 5. května 
12 v  Dobřichovicích nebo na telefonním čísle 
770 105 175. Kurzy jsou zdarma.

lektorka   Doc D. Puchnarová, ak. mal, www.
dobrichovickydomek.cz

Další úspěch Tanečního studia Dobřichovice 
na festivalu Podzimní fantazie 2016
Taneční studio Dobřichovice pod vedením Hanky 
Tuháčkové, spolupracující se SVČ Dobřichovický 
domek, získalo cenu poroty. Tento otevřený fes-
tival scénického tance a pohybového divadla se 
koná každoročně v Jablonci nad Nisou

Taneční studio Dobřichovice do Jablonce 
jelo se zajímavou choreografií s  názvem „Svět 
v  nás a  kolem nás“ na hudbu Luboše Sluky. 
Zajímavé bylo propojení s  výtvarným světem. 
Hanka Tuháčková a  její tanečnice již několik 
let spolupracují s  výtvarnicí Markétou Tejklo-
vou, a  tak vznikají neobvyklé výtvarné dopro-
vody choreografií. Tentokrát také s  animacemi 
Alžběty Gavriněvové. Na choreografii a  jejím 
výtvarném zpracování nepracuje jen Hanka 
a  Markéta s  Alžbětou, ale především samy 
tanečnice, což je nejcennější.

Předsedkyně poroty Eva Blažíčková zhodno-
tila choreografii našeho tanečního studia takto: 
„Velmi kvalitní komplexní pedagogickou práci 
ukázala Hana Tuháčková se souborem TS Dobři-
chovice. Pohybově dobře připravené děti jsou muzi-
kální a  citlivé, plně vtažené do poetiky díla, navíc 
umocněné jejich vlastním výtvarným řešením jed-
notlivých částí.!

Našim tanečnicím gratulujeme a  jsme na ně 
hrdí!

SVČ Dobřichovický domek, Renáta Bartoníč-
ková, www.dobrichovickydomek.cz
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Školička Lumek – náš tým vychovatelek se 
stále vzdělává a spolupracuje s odborníky

Náš tým se stále vzdělává, abychom praco-
valy co nejlépe. Také spolupracujeme s  odbor-
níky. Jedním z nich je specialistka na dětskou psy-
chologii, školní psycholožka paní Mgr. Jana Dok-
sanská. Navštěvuje Lumek a také pro nás, vycho-
vatelky, v říjnu vedla seminář s názvem Specifika 
věku dětí od dvou do čtyř let věku.

Děti v  tomto věku naší školičku navště-
vují. Dostaly jsme během semináře různé další 
náhledy na to, jak s nimi pracovat, pomoci jim se 
zapojit, či jim pomoci lépe zvládnout odloučení 
do rodičů. Také jsme hovořily o  tom, jak vytvo-
řit dětem hranice, harmonické prostředí, pocit 
bezpečí. Dozvěděly jsme se, co od dětí v  tomto 
věku můžeme a nemůžeme očekávat.

Takovéto semináře spojené s  diskuzemi jsou 
pro nás velmi přínosné.

Lucie Havlíčková a vychovatelky školičky 
Lumek, www.ilumen.cz

Ženy, které tančí s vlky – 
každou druhou středu od 11. 
ledna až do 10. května 2017 
v Dobřichovickém domku

Milé ženy, srdečně vás zvu na seberozvojový kurz, 
kde se budete moci protančit do svého nitra, 
k druhým lidem, ke světu, k bytí.

Otevřeme se moudrosti ženského těla 
a  necháme se okouzlit divokou podstatou své 
duše. Ta nás povede ke zdraví, opravdovosti 
a k důležitým ženským tématům jako je intuice, 
umění odevzdání a  plynutí, radost ze života 
a smyslnost, tvořivost, vymezování hranic, léčení 
ran a odpuštění.

Čeká vás čas jen pro sebe plný tance, uvol-
nění, práce s  tělem, pohybem, dechem, hlasem, 
hudbou i  tichem. A  náruč ženského společen-
ství. Pro účast nepotřebujete umět tančit ani mít 
zkušenost s osobním rozvojem. Na požádání lze 
vystavit dárkový poukaz.

Citlivou průvodkyní vám bude Helena Bezdě-
ková, psycholožka a psychoterapeutka, jejíž vášní 
je tanec a moudrost těla.

Více info: www.helenabezdekova.cz

Talent atelier seniorek

Dne 10. listopadu jsem se zúčastnila výstavy fan-
tazijní tvorby seniorek a  byla jsem okouzlena 
nejen obrázky, krásným a milým prostředím, ale 
i prezentací práce jednotlivých autorek a v nepo-
slední řadě milým a  profesionálním uváděním 
celé této roztomilé akce paní prof. Danou Puch-
narovou.

Další hezký počin v  dobřichovickém senior-
ském dění.

Za příjemné odpoledne děkuje Ivanka Caldová

Studium Univerzity 3. věku 
jako vánoční dárek

Čtyři desítky studentů z  Řevnic, Dobřichovic, 
Letů i z Prahy úspěšně studují další semestr Uni-
verzity 3. věku v  řevnickém kině, tentokrát na 

téma „Život a  dílo Michelangela Buonarroti“. 
Česká zemědělská univerzita připravila pro stu-
denty 50+ mnoho dalších témat ke studiu, které 
budeme studovat i v příštím roce. Kromě nových 
znalostí, které studenti získávají, má univerzita 
ještě další zásadní rozměr. Na přednáškách se 
schází výborný kolektiv vrstevníků (50 – 86 let), 

kteří se chtějí stále vzdělávat a  rozšiřovat si své 
vědomosti. Spolužáci spolu tráví i čas mimo uni-
verzitu, pořádají výlety a další aktivity. Na před-
náškách je často slyšet smích i klábosení „ukeca-
ných“ studentek.

Jestli se chcete vrátit do studentských let, při-
dejte se k  nám. Začínáme 24. ledna 2017 v  10 

Vynikající úspěchy radotínských gymnazistů
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hodin a pak každých 14 dní v Kině Řevnice. Cena za 
semestr je maximálně 500,- Kč. Není to skvělý tip 
na vánoční dárek pro dědečka či babičku? Dárkový 
poukaz získáte objednáním mail. adrese monika.
vankova@sokolrevnice.cz nebo na tel 603402040.

MV

Vynikající úspěchy 
radotínských gymnazistů

Uplynulý školní rok na Gymnáziu Oty Pavla se 
nezdál být výjimečným. Školní výuka již tradičně 
doplněná mnoha sportovními kurzy, letos zahra-
ničními zájezdy do Petrohradu a  Říma vrcholila 
maturitními zkouškami a závěrečnými exkurzemi 
tříd do různých koutů ČR. Mnoho našich žáků se 
také zapojilo do předmětových soutěží a  velmi 
se jim dařilo, dokonce i  v celostátních kolech. 
A v tom byl ten letošní školní tok úspěšný a svým 
způsobem jiný. Posuďte sami.

Zuzana Hovorková se účastnila mezinárod-
ního finále v Lipsku výběrové konference Evrop-

ského parlamentu mladých, úspěšné zakončila 
studium biologie Univerzity Johnse Hopkinse 
a  ještě získala 5. místo v  krajském kole olympi-
ády z  anglického jazyka. Tomáš Fürst získal 4. 
místo v celostátním kole soutěže v programování 
a  zároveň se stal úspěšným řešitelem krajského 
kola matematické olympiády, Ondřej Brůha 
byl oceněn za finálové umístění v  mezinárodní 
výtvarné soutěži Lidická růže a  aktivní zapo-
jení do studia fyziky. Kateřina Kovaříková a  Jiří 
Klečka získali finálové ocenění celostátní soutěže 
„Rosteme s knihou“. V mezinárodním mistrovství 
ČR středoškolských družstev v  golfu vybojovalo 
družstvo ve složení Jana Melichová, Sára Kous-
ková a  Jan Kodeš nádherné 3. místo a  golfistka 
Jana Melichová si odnesla titul „nejlepší hráčka 
turnaje“.

V regionálním kole hlavního města Prahy 
získala Anna Kabátová 5. místo v  konverzační 
soutěži ve francouzském jazyce a Petr Dvořák 5. 
místo v konverzační soutěži z německého jazyka. 
Ve Středoškolském poháru pražských středních 
škol vybojovaly dívky Bára Křečková, Alžběta 

Bendíková a  Bára Halounková 3. místo v  Beach 
volejbale a  badmintonové družstvo 4. místo 
v Praze.

Ocenění ředitelky školy za nejaktivnější účast 
v  soutěžích v  tomto školním roce si z  mlad-
ších žáků zasloužila Bára Jasková, za první 
místa v  matematických soutěžích a  také Karo-
lína Umová za velmi pěkná umístění v  olympiá-
dách z dějepisu, českého jazyka i francouzského 
jazyka.

Řada výše uvedených umístění v  krajských 
i celostátních kolech soutěží je ohodnocena pro-
gramem Excelence středních škol, kterým Minis-
terstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR každo-
ročně oceňuje školy, jejichž žáci uspěli na před-
ních místech předmětových soutěží a přehlídek.

V celostátní anketě Gympl roku 2015/16, 
kterou pořádá Česká studentská unie, obsadilo 
Gymnázium Oty Pavla 3. místo dle hodnocení 
studentů a  4. místo dle hodnocení absolventů 
z 65 hodnocených gymnázií v Praze.

A jaký bude ten letošní školní rok?
RNDr. Jana Hrkalová

Znovu o železničním přejezdu

Zmínka o historicky platném dopravním řešení 
křižovatky Tyršova – Všenorská vzbudila kupo-
divu velký zájem. To svědčí o  tom, že řada 
z  nás si nikdy ani neuvědomila, že v  těchto 
místech je to (odjakživa) jinak, než jsme zvyklí. 
Není divu, v  těchto místech se jedná o  velmi 
nestandardní řešení, protože zčásti je křižo-
vatka osázena dopravními značkami, zčásti 
zde platí přednost zprava. Důležité je i sdělení, 
že se jedná o  komunikaci, která patří „kraji“ 
a všechna opatření či změny musí rozhodovat 
krajské orgány.

Ke zvýšení bezpečnosti a  informovanosti 
řidičů se město rozhodlo ve směru od nádraží 
umístit před železniční přejezd informační 
tabuli a  značku konec hlavní silnice. Zatím 
čekáme na souhlas příslušných orgánů. Při této 
příležitosti dokládalo město i zprávu o součas-
ném dopravním řešení, které sice platí „odjak-
živa“, ale příslušní krajští dopravně-inženýrští 
odborníci by případně mohli navrhnout jiné 
řešení.

Pro nás dobřichovické řidiče platí ale to, 
co vždy. Jezděte s  citem a  opatrně; počítejte 
s tím, že ti kolem vás nemusí mít o tom, jak je 
přednost upravena, ani potuchy. Křižovatek je 
u nás mnoho, a na většině je přednost zprava, 
protože tam nejsou žádné dopravní značky. Na 
ulicích bývá hodně dětí i chodců! Koneckonců 
i  ty plechy našich aut bychom docela rádi 
uchránili před pohromou. A  protože nejsem 
dopravní policista, mohu říct, že rozum, opa-
trnost a  obezřetnost jsou lepší dopravní pra-
vidla, než silové a  nekompromisní vyžado-
vání práva, které máme na té či oné křižovatce. 
Zvláště, když to může být pro přespolní třeba 
zcela neznámé.

pp

Zprávy z městského úřadu
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Bioodpad

Anketa ke sběru bioodpadu byla ukončena a sešly 
se nám desítky odpovědí. V současnosti probíhají 
jednání se svozovou firmou o praktickém řešení 
tohoto problému. Samozřejmě, že nedílnou sou-
částí příprav jsou i  kalkulace nákladů různých 
metod svozu či likvidace. Až městská rada pro-
jedná všechny možnosti a  rozhodne o způsobu, 
jakým se v  Dobřichovicích bude příště likvido-
vat bioodpad, budete prostřednictvím tohoto 
listu i na webu města informování. Určitě to bude 
dříve, než začne nová vegetační sezona.

pp

Kontrola, kontrola a kontroly

Kontrola pálení odpadků, kontrola komínů, kon-
trola spalinových cest. V poslední době se na nás 
obracejí občané s dotazy, které se týkají provozu 
a kontrol topení v soukromých domech. Vedou je 
k tomu pochopitelné obavy spojené se zprávami 
o nových zákonech a vyhláškách. Z tohoto důvodu 
přinášíme tuto základní informaci, i když se v pod-
statě pro normálního občana nic moc nezměnilo.

Na začátku je nutné zdůraznit především to, 
že kolem 300 osob ročně zemře, protože si nene-

chalo alespoň jednou ročně zkontrolovat odvod 
spalin ze svého plynového kotle. O počtu požárů, 
které způsobí nevyčištěný a neudržovaný komín 
ani nemluvě.

U kamen nebo kotlů, které neslouží k ohřevu 
vody do ústředního topení nebo mají tepelný 
příkon nižší než 10 kW by měl každý provozo-
vatel alespoň jednou ročně pozvat kominíka 
k  vyčištění a  kontrole komína a  spalinových 
cest. U  plynových kotlů může být požadavek 
na kontroly i četnější, ale to se většinou netýká 
běžných domácích zdrojů tepla. Nejedná se ani 
tak o to, že by vám mohl Městský úřad Černošice 
(ten je v  této oblasti kompetentním orgánem 
státní správy) dát pokutu, jako spíše o  to, že 
v případě neštěstí – například požáru kvůli neu-
držovanému komínu – můžete dostat a také asi 
dostanete pokutu ve výši několika desítek tisíc 
korun. Naproti tomu, prokážete-li že u  vás byl 
kominík, nese odpovědnost on (proto je nutné 
požadovat doklad o provedené práci). Komi-
nická práce by měla přijít na několik stokorun 
(řádově 300 – 500 Kč) a určitě se vám vyplatí.

Podle zákona je provozovatel kotle k ústřed-
nímu vytápění o tepelném příkonu od 10 do 300 
kW povinen provádět jednou za dva kalendářní 
roky kontrolu technického stavu a provozu kotle. 
Kontrolu provádějí osoby, které jsou proškolené 
výrobcem a  mají příslušné oprávnění. Ty také 

vystaví potvrzení, které si může od vás vyžádat 
příslušný odbor Městského úřadu Černošice.

Novinkou je možnost kontrolovat, zda někdo 
nespaluje odpadky a  odpady. Zákaz spalování 
odpadu není ale novinka, to je už léta zakázáno! 
Dokonce ani dřevotřískové a  podobné lepené 
materiály není povoleno spalovat v  domácích 
kotlích. I zde může být Městským úřadem Černo-
šice vystavena pokuta až 20 000 Kč, resp. u podni-
kající osoby 50 000 Kč.

Šetření zahájí tento úřad na základě podnětu, 
to znamená tehdy, když si někdo bude na někoho 
stěžovat. A protože sousedské vztahy bývají vše-
lijaké, může dojít i  k neoprávněnému udání. 
Naštěstí by musel stěžovatel nejdříve provést 
fotodokumentaci nebo 30minutový videozá-
znam onoho závadného kouře; případně by 
několik sousedu muselo svědecky dosvědčit, že 
z  komína vystupuje podivný a  páchnoucí kouř. 
Samozřejmě pokud máte doklad o  nákupu či 
jiném nabytí regulérního paliva, tak se určitě 
obhájíte.

Věřím, že ve městě, které je oceňováno jako 
příjemné a  pohledné místo pro život, nebude 
snad nikdo, kdo by ostatním znečišťoval životní 
prostředí, stejně tak jako z  důvodů vlastní 
i požární bezpečnosti každý pečuje o svá kamna, 
svůj kotel a hlavně o komíny a spalinové cesty.

pp

Mistrovství republiky ve 
volejbale superseniorek

Ve dnech 15. a  16. září se v  Jindřichově Hradci 
uskutečnilo mistrovství republiky ve volejbale 
superseniorek. Nevíte-li, kdo jsou superseni-
orky, pak vězte, že to jsou děvčata, která ani po 

padesátce na sport nezanevřela, kterým trochu 
pohybu nevadí a která i ve svém věku dovedou 
hrát s  nadšením a  s elánem. Těmito vlastnostmi 
oplývaly hráčky všech šesti družstev, která o mis-
trovský titul přijela bojovat a  byly mezi nimi 
i  superseniorky z  Dobřichovic. Naše hráčky se 
držely statečně, a  i když zvítězily jen v  jednom 
utkání a  celkově byly páté, odjížděly domů 
s dobrým pocitem, neboť ve srovnání s loňským 
rokem, kdy na republikovém mistrovství byly 
šesté, letos se o  jedno místo zlepšily. Spokojené 
byly i  proto, že si dobře si zahrály a  setkaly se 
s řadou sportovních přátel.

Organizátorům se podařilo zvládnout dvou-
denní turnaj po organizační stránce na výbornou, 
přestože to neměli jednoduché – kromě superse-
niorek se zde totiž konalo i mistrovství republiky 
superveteránů, kterého se zúčastnilo deset druž-
stev. Vydařil se i společenský večer v hotelu Černý 
orel, i  když děvčata musela „obstarat tanečky“ 
sama mezi sebou, protože superveteráni o tanec 
velký zájem nejevili.

Ivana C.

Volejbal v polovině listopadu

Muži A, první liga
Naši od poloviny října do poloviny listopadu 
sehráli šest zápasů: zvítězili v Brně nad Teslou 3:1, 
doma 3:0 nad Nymburkem a 3:1 nad MFF Praha, 
prohráli 3:0 na hřišti Beskyd, doma 3:1 s  Chocní 
a v odvetě na MFF 3:1. V tabulce jsou na osmém 
místě se sedmnácti body a jejich účast v play off, 
kam po skončení základní části postoupí prvních 

osm družstev, je na vážkách. Doma budou hrát 
18. a  19. listopadu s  Č. Budějovicemi B a  s ČZU 
Praha B, 25. a  26. listopadu se Starým Městem 
a s Brnem B a pak až 13. a 14. ledna s Teslou Brno 
a s Beskydy; základní část zakončí 20. a 21. ledna 
v Nymburku a v Chocni.

Ženy A, první liga
Stejně jako Áčko mužů i ženy sehrály od polo-

viny října šest zápasů: doma porazily Hradec 
Králové 3:0, 3:1 a  Španielku 3:1, 3:1, na Žižkově 
v  prvním utkání prohrály 3:2, ale ve druhém zví-
tězily 3:1. V tabulce jsou na prvním místě s osma-
dvaceti body, o jedenáct bodů před druhým Žižko-
vem. Doma budou hrát už jen dvakrát: 2. a 3. pro-
since s Brnem a 20. a 21. ledna se Žižkovem, čímž 
skončí základní část soutěže. I  když naše ženské 
Béčko má účast ve finálové skupině skoro už zajiš-
těnou, nemělo by ve výborných výkonech polevit!

Muži B, krajský přebor 1. třídy
Z devíti družstev soutěže jsou naši na výbor-

ném druhém místě s  dvaceti body za prvními 
Tuchlovicemi (26 bodů) a  před třetí Vlašimí (16 
bodů). Doma budou hrát 3. prosince s  Kolínem 
a 21. ledna s Tuchlovicemi.

Ženy B, krajský přebor 2. třídy
Podzimní část skončila 8. října, naše ženské 

Béčko skončilo z osmi družstev na čtvrtém místě. 
První zápasy jarní části se hrají 29. dubna.

Starší žákyně, krajský přebor (2. výkon-
nostní skupina)

Naše děvčata jsou s pěti body a jedním vyhra-
ným zápasem na šestém místě z devíti družstev. 
Domácí turnaj, na němž budou hrát s  Nymbur-
kem a s Roztoky, je čeká 8. ledna.

HgS

Sport

Stojící zleva Jovanovičová, Beerová, Taussigová, 
Železná a Missotten, zleva v pokleku jsou 
Marešová, Gallová, Caldová a Antonová.
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Martha & Tena Elefteriadu – 
vánoční koncert

Letošní rok je pro Marthu rokem jubilejním a nej-
lepší způsob oslavy je pro ni dát vám na poli 
muziky, spolu se svou sestrou Tenou, to nej-
lepší. Vánoční koncert Marthy a Teny bude prů-
řezem jejich dosavadní umělecké a profesionální 
hudební kariéry. Doprovodí je skupina „Profes-
sor“ pod vedením Richarda Markuzziho. Sestry 
Martha a  Tena Elefteriadu již po desetiletí obo-
hacují zdejší kulturu svou neutuchající hudební 
energií. Písně v  jejich podání mají stále odpich, 
švih a eleganci.

Koncert se koná v  klubu Lávka v  Praze dne 
3. prosince 2016 od 19:00 hodin. Vstupenky na 
Ticket-art, Ticketportal.

Brouk v hlavě v divadle ABC

Vstupenky na představení Brouk v  hlavě, které 
Dobřichovická divadelní společnost sehraje 
v Divadle ABC v Praze dne 12. března 2017 jsou již 
na stránkách MDP k prodeji. Vhodné jako vánoční 
dárek. Prosím oznamte to svým známým, divadlo 
má kapacitu 500 míst.

Informace na: http://www.mestskadivadla-
prazska.cz/inscenace/266/brouk-v-hlave/

Písňový koncert Richarda 
Nováka

V  sobotu 8. října se v  karlickém kostele konal 
další, ale v  tomto případě výjimečný koncert, 
který ve spolupráci s městem pořádá prof. Jaro-
slav Šaroun. Už snad potřetí jsme měli možnost 
si poslechnout vynikajícího basistu s mohutným 
hlasem, mistra Richarda Nováka. Umělec vážil 
cestu z  Brna do Dobřichovic, aby nás doslova 
ohromil svým zpěvem. Tentokrát si zvolil téměř 
výhradně písně. I  když se publikum před začát-
kem dozvědělo, že mistr není ve své kůži (není 
divu, protože nedávno oslavil 85. narozeniny), 

nebylo to vůbec znát. Naplnil karlický kostel nád-
herou muzikou, samozřejmě, že za doprovodu 
Jaroslava Šarouna. S  několika písněmi „vypo-
mohl“ také v  Karlíku dobře známý barytonista 
Vratislav Kříž.

Byl to zážitek, na který se nezapomíná.
vk

Kultura u nás i v okolí

Dobřichovická kultura 
v prosinci 2016

Výstavy

Galerie Bím – interiérové objekty 
designéra, architekta a pedagoga 
Vlastimila Tesky.

Zámek – 20 let od stavby nového 
mostu. Výstava fotografií a plánů 
původního a současného mostu. Autoři 
výstavy: Petr Kaplan, Václav Kratochvíl 
a Andrea Kudrnová

V sobotu 3. prosince v 10:00, 
Dobřichovický domek
Kašpárkovy vánoce

Loutkové divadlo

V sobotu 10. prosince od 
12:00, zámek na nádvoří
Dětský vánoční jarmark

12:00 projížďky na koních, práce na 
kovadlině se zkušeným kovářem, dílny
13:00 hudební vystoupení ZUŠ
14:00 pečení vánoček
17:00 Z pohádky do pohádky Prodivadlo 
u vánočního stromu
17:45 Pražský pěvecký sbor IMBUS

V neděli 11. prosince ve 14:00, 
společenský sál Zelený ostrov
Společné adventní odpoledne

S hudbou a tancem. Víno a cukroví 
zajištěno a vaše cukroví také tradičně 
vítáno. V lidových krojích zatančí 
manželé Pitterovi ze spolku Bejvávalo.
(vstup z ul. Za Parkem)

V sobotu 17. prosince v 19:00 
v kapli Judy Tadeáše
Adventní hudební setkání 
dámského vokálního 
souboru Cabinet

Vstupné 100,-

V sobotu 17. prosince v 10:00, 
Dobřichovický domek
Vánoční příběh

Maňáskové divadlo

V neděli 18. prosince v 15:00, 
sál MUDr. Fürsta
Jak chtěl skřítek zaspat 
Vánoce

Divadlo Kukadlo J. Polcara

Ve čtvrtek 22. prosince 
v 19:00, kaple Judy Tadeáše
Varhanní koncert s houslemi 
Jana Hrubého a přátel

Vstupné 150,- Kč. Předprodej v infocentru.

Písňový koncert Richarda Nováka 8. října pořádal v karlickém kostele prof. Jaroslav Šaroun



16

11/2016

ŘEVNICE

Adventní trh v Řevnicích
Letos se koná v sobotu 3. prosince. Opět budete mít 
možnost zakoupit vánoční dárky a dekorace, občer-
stvit se a setkat se s přáteli. V kulturním programu 
vystoupí osvědčená tělesa a o finále se postará výji-
mečný Live Band Milana Kroky. Ten představuje to 
nejlepší ze současné romské muziky. Má zkušenosti 
s vystupováním s Idou Kelarovou, Věrou Bílou, sku-
pinou Triny i Benem Cristovao.

Kapela pod jeho vedením hraje vlastní 
skladby ovlivněné jak romskou kulturou, tak 
jazzem, soulem, latinou i  popem. Vystoupení 
jsou spolehlivým zdrojem dobré nálady i spousty 
energie pro publikum i muzikanty.

Přijďte se o tom přesvědčit.
VS

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku – www.os.naruc.cz

Lucie Martišková v Modrém domečku
Jako každý rok, tak i  letos před vánoci pořádá 
v  prostorách kavárny Modrý domeček prodejní 
výstavu výtvarnice Lucie Martišková. Na její práce 
se těší po celý rok spousta stálých zákazníků, ale 
i těch, kteří do Modrého domečku zavítají pouze 
svátečně, a  to právě v  předvánočním období. 
Chcete-li si prohlédnout či zakoupit optimis-
ticky a krásně barevně laděné obrázky, hodiny či 
zrcadla, stavte se až do 8. ledna 2017 v řevnické 
kavárně Modrý domeček.

Spolek Náruč přeje všem krásné svátky
Rádi bychom touto cestou poděkovali všem pří-
znivcům, podporovatelům, dárcům a  sponzo-
rům spolku Náruč, který provozuje v  Dobřicho-
vicích denní stacionář a  v Řevnicích kavárnu 
Modrý domeček. Poskytujeme chráněná pra-
covní místa osobám s  mentálním postižením 
a  duševním onemocněním. Každá pomoc, ať už 
finanční, dobrovolnická nebo jakákoliv jiná, je 
pro nás velmi povzbuzující a přínosná. V minulém 

Štědrý den 24. prosince 2016 
ve 24:00, kostel sv. Martina 
a Prokopa v Karlíku
Václav Jan Kopřiva (1701-
1789): Missa Pastoralis in D 
pro sóla, sbor a orchestr

Účinkuje soubor Ludus Musicus a hosté. 
Varhany: prof. Jaroslav Šaroun, řídí: 
František Běhounek

V pondělí 2. ledna v 19:00, 
zámek velký sál (residence)
Novoroční koncert – Ludus 
musicus a hosté

Sólisté, sbor a orchestr. Řídí: František 
Běhounek
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roce se nám podařilo rozšířit prostory kavárny 
Modrý domeček. Snažíme se rozvíjet svoje gast-
ronomické aktivity, abychom byli každým dalším 
rokem více ekonomicky soběstační. K  tomu 
všemu Vás potřebujeme. Přijměte proto prosím 
od nás přání prožití krásných, klidných a spoko-
jených svátků vánočních a do nového roku Vám 
přejeme hodně štěstí a zdraví. Děkujeme!

Vánoční “RYBOFKA”
Těšíme se na Vás i  letos 24. prosince od 13.00 
hodin na řevnickém Náměstí Krále Jiřího z Podě-
brad. Řevnický příležitostný sbor pod taktov-
kou   známého dirigenta, sbormistra a  kavárníka 
Lukáše Prchala   zazpívá mši vyprávějící příběh 
Kristova narození.

Kino Řevnice prosinec 2016
(více na www.kinorevnice.cz)
Ve čtvrtek dne 15. prosince v 19 hodin vystoupí 
v  řevnickém kině žáci a  učitelé dobřichovické 
Základní umělecké školy s  programem Jingling 
Christmas. Je to pásmo koled. Hraje Dobřicho-
vická komorní filharmonie, uvádí Jan Rosák.

2. prosince – pátek – 17:30 / Odvážná Vaiana
2. prosince – pátek – 20:00 / Anděl páně
3. prosince – sobota – 15:30 / Lichožrouti
3. prosince – sobota – 17:30 / Anděl páně 2
3. prosince – sobota – 20:00 / Hacksaw Ridge
7. prosince – středa – 20:00 / Toni Erdmann
9. prosince – pátek – 17:30 / Anděl páně 2
9. prosince – pátek – 20:00 /  Fantastická zvířata 

a kde je najít
10. prosince – sobota – 20:00 a 11. prosince 
– neděle – 18:00 / (divadlo) Přes přísný zákaz 
dotýkat se sněhu
14. prosince – středa – 20:00 / Planetárium
15. prosince – čtvrtek – 19:00 /  koncert ZUŠ 

Dobřichovice
16. prosince – pátek – 20:00 /  Rogue One: Star 

Wars Story

Vánoční skladba, zde přejmenovaná na Rybofku, přiláká  do Řevnic mnoho zájemců
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Nabízím profesionální 
zpracování povodňových plánů 

a havarijních plánů
Ing. Jiří Endlicher – povodnovyplan.webnode.cz

Ostružinová 2108, Černošice, tel. 724 903 164

17. prosince – sobota – 15:30 / Červená želva
17. prosince – sobota – 17:30 / Anděl páně 2
17. prosince – sobota – 20:00 / Pařba o vánocích
18. prosince – neděle – 15:30 / Louskáček (balet)
21. prosince – středa – 20:00 / Egon Schielle
23. prosince – pátek – 17:30 / Zpívej
23. prosince – pátek – 20:00 /  Rogue One: Star 

Wars Story
28. prosince – středa – 17:30 /  Rogue One: Star 

Wars Story
28. prosince – středa – 20:00 / Masaryk
30. prosince – pátek – 17:30 / Anděl páně 2
30. prosince – pátek – 20:00 / Manžel na hodinu

ČERNOŠICE

Chorus Angelus zazpívá vánočně v Hale Věry 
Čáslavské
Dětský pěvecký sbor Chorus Angelus připra-
vil svůj tradiční vánoční koncert, tentokrát pod 
názvem Český Betlém na pátek 16. prosince od 
18 hodin do Haly Věry Čáslavské, jež byla v červnu 
otevřena u Základní školy v Černošicích. Na kon-
certu zde vystoupí všechna oddělení sboru se Soubor Chorus Angelus zazpívá v Hale Věry Čáslavské
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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svými sbormistryněmi pod vedením svého umě-
leckého vedoucího Romana Michálka, za kla-
vírního doprovodu Ivany Kylarové. Taneční část 
předvede Folklorní soubor Klíček z  Řevnic pod 
vedením Ludmily Chroustové, instrumentálně 
koncert doprovodí žáci černošické Základní 
umělecké školy. Zazní adventní a vánoční písně, 
nebudou chybět ani lidové koledy. Srdečně 
zveme všechny příznivce a přátele sboru!

Za sbor Chorus Angelus Simona Kysilková 
Šnajperková

Hudební Hollywood opět v  Černošicích aneb 
vánoční koncert retro šlágrů ze světa i Česka
V pondělí 12. prosince v  19:00 hod vás srdečně 
zveme do Club Kina Černošice, kde proběhne 
vánoční hudební setkání s  krásnými filmovými 
a  divadelními písněmi ve stylu Retro. prosince 
Příchod Vánoc oslavíme jedinečným potpourri 
z vybraných „hudebních laskomin“, na míru utka-
ných z půvabných harmonií a důvěrně známých 
melodií, které se navždy vryly do paměti svojí 
autentičností a kvalitou. Upřímné pozvání nechť 
přijmou i účastníci kurzu anglického jazyka, který 
je koncipován s důrazem na potřeby seniorů. My 

všichni, a doufejme, že i s Vámi, se tak sejdeme 12. 
prosince v 19:00 na místě, které má ve znaku zpí-
vajícího Ala Jolsona, na místě stvořeném ke stylo-
vému poslechu i vaudevillové zábavě. 

Vladimír Franta

Sharon Lewis a  Groove Jana Kořínka aneb 
Little Bio Blues
Po roce se do Evropy vrací zpěvačka Sharon 
Lewis, aby odehrála v  pořadí dvanácté turné 
s  černošickým bluesovým varhaníkem Janem 
Kořínkem a jeho mezinárodní sestavou GROOVE, 
tentokrát obohacenou o italského kytaristu Luca 
Giordano, který žil několik let v Chicagu a vystu-
poval tam s  mnoha kapelami. Sharon Lewis 
vystupuje s Janem Kořínkem od roku 1996. Od té 
doby s ním nahrála 3 alba, z nichž poslední, Live 
At Bedna, bylo vydáno v letos. 

Pavel Blaženín


